
Z á p i s n i c a  

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Haliči, konaného dňa 13. 04. 2023 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny, ktorá je Prílohou č. 1 tejto Zápisnice  

 

Program :  

1. Úvodné náležitosti:  

a) Otvorenie zasadnutia. 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice.  

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

3. Kontrola plnenia uznesení.  

4. Výška nájomného a poplatkov za užívanie priestorov ZŠ a MŠ Hany Ponickej. 

5. Úprava vybraných poplatkov za priestory a služby poskytované obecným úradom.  

6. Podnety občanov. 

7. Informácie starostu o realizovaných a plánovaných aktivitách.  

8. Interpelácie starostu.  

9. Informácie z komisií OZ.  

10. Rôzne. 

11. Záver. 

 

1. Úvodné náležitosti 

a) Otvorenie zasadnutia 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 Zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Halič (ďalej len OZ) otvoril a viedol Mgr. 

Alexander Udvardy, starosta obce (ďalej len starosta), ktorý privítal všetkých prítomných. 

Skonštatoval, že je prítomných 8 poslancov OZ z 9 (poslanec Klaga sa ospravedlnil) a OZ je 

uznášaniaschopné. Starosta uviedol, že zasadnutie OZ bolo zvolané na základe zákona NR SR 

č. 369/1999 Zb. v znení neskorších predpisov písomnou pozvánkou. Za zapisovateľku zo 

zasadnutia OZ určil Mgr. Janu Vinarčíkovú, pracovníčku obce. Za overovateľa zápisnice určil 

poslankyňu Balagovú a do návrhovej komisie navrhol poslanca MUDr. Lóšku. 

 

Uznesenie č. 72/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie : 

a) starosta určil za zapisovateľku zo zasadnutia OZ Mgr. Janu Vinarčíkovú  

         – pracovníčku obce, 

b) za overovateľa zápisnice určil poslankyňu Balagovú, 

c) do návrhovej komisie určil poslanca MUDr. Lóšku. 
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2. Schválenie programu zasadnutia Obecného zastupiteľstva 

 Poslanci program zasadnutia OZ jednohlasne schválili.  

 

Uznesenie č. 73/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje program rokovania Obecného zastupiteľstva.  

 

Hlasovanie poslancov: 

Za:   8 

Proti:   0 

Neprítomný :  1(Klaga) 

 

Uznesenie bolo schválené.  

 

3. Kontrola plnenia uznesení 

Starosta informoval poslancov, že uznesenie č. 25/2022, ktorým bolo starostovi uložené 

zabezpečiť zrušenie bankovej záruky a jej nahradenie zriadením záložného práva na 

nehnuteľnosť je naďalej v plnení. Kontaktoval Slovenskú záručnú rozvojovú banku, ale 

k dnešnému dňu ešte nie sú konkrétne výstupy a zatiaľ z jednania nevyplynuli ani výhodnejšie 

podmienky, ako momentálne máme. 

Uznesenie č. 48/2023 týkajúce sa zámeny pozemkov, určenia vlastníckych práv 

k predmetným nehnuteľnostiam a zriadenie vecného bremena je taktiež v plnení, nakoľko 

právnička nepripravila zámennú zmluvu, nebolo ju možné podpísať.  

 Uznesenie č. 54/2023 – poskytnutie súčinnosti obyvateľom Telky pri vybavovaní 

prevodu zo Slovenského pozemkového fondu (projekt rekonštrukcia ČOV) – obyvateľom 

Telky bola odporučená právnička, s ktorou spolupracuje aj obec, táto im prisľúbila pomoc, 

s tým, že všetky náklady na tieto služby si budú hradiť sami. 

 

Uznesenie č. 74/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení.  

 

4. Výška nájomného a poplatkov za užívanie priestorov ZŠ a MŠ Hany Ponickej  

Riaditeľ školy predložil návrh na predchádzajúcom zasadnutí OZ. Uznesením č. 60/2023 

OZ zobralo predmetný návrh na vedomie a  bol posunutý na prejednanie ekonomickej komisii. 

Nakoľko je potrebné zmeniť VZN o určení výšky príspevku na činnosť školy a školského 

zariadenia, v súvislosti s obedmi zadarmo, starosta navrhol predmetný bod programu presunúť 

na nasledujúce zastupiteľstvo. 
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Uznesenie č. 75/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie prípravu úpravy VZN č. 1/2022 v súvislosti 

so zavedením obedov zadarmo a dopracovanie poplatkov súvisiacich s prevádzkou školy 

a školských zariadení. 

 

5. Úprava vybraných poplatkov za priestory a služby poskytované obecným úradom.  

Starosta oboznámil poslancov s návrhom Smernice č. 01/2023 o cenách a poplatkoch za 

používanie zariadenia obce Halič a spoplatnení vybraných služieb poskytovaných obcou Halič. 

Návrh bol prejednaný v ekonomickej komisii. Predseda ekonomickej komisie informoval, že 

ekonomická komisia návrh prejednala a navrhuje poslancom zvýšiť príplatok na kompenzáciu 

nákladov na vykurovanie z 25 % sadzby na 50 % sadzby. Ing. Molnárová navrhla zvýšiť 

poplatok za požičanie kuchyne. 

 

 

Uznesenie č. 76/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje návrh Smernice č. 01/2023 o cenách a poplatkoch za 

používanie zariadenia obce Halič a spoplatnení vybraných služieb poskytovaných obcou Halič, 

s tým, že príplatok za kompenzáciu nákladov na vykurovanie sa zvýši z 25 % sadzby na 50 % 

sadzby, s účinnosťou od 1. 5. 2023. 

 

Hlasovanie poslancov: 

Za:   8 

Proti:   0 

Neprítomný :  1(Klaga) 

 

Uznesenie bolo schválené.  

 Starosta oboznámil poslancov s návrhom Smernice č. 2/2023 o spoplatnení vybraných 

služieb poskytovaných obcou Halič. Predseda ekonomickej komisie informoval, že návrh bol 

prejednaný v ekonomickej komisii a ekonomická komisia doporučuje návrh schváliť, ale 

vypustiť sadzby za pomocné a odborné práce a prenájom vibračnej dosky doplniť 15,- eur/hod. 

a len s obsluhou. 

Uznesenie č. 77/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje návrh Smernice č. 02/2023 o spoplatnení vybraných 

služieb poskytovaných obcou Halič, s tým, že budú vypustené sadzby za práce a odborné 

práce, vypustí sa prenájom vibračnej dosky 30,- eur/deň a nahradí sa 15,- eur/hod. s obsluhou, 

s účinnosťou od 1. 5. 2023. 

 

Hlasovanie poslancov: 

Za:   8 

Proti:   0 

Neprítomný :  1(Klaga) 

 

Uznesenie bolo schválené.  
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6. Podnety občanov  

Občan p. Klinda navrhol vyhlásiť zbierku predmetov do Csontváryho múzea. Starosta sa 

pripojil k návrhu a vyzval aj poslancov, aby oslovili občanov, nemusí to byť len formou daru, 

ale aj zapožičanie. 

 

7. Informácie starostu o plánovaných a realizovaných aktivitách 

Starosta predstavil poslancom architektonickú štúdiu expozície pamätného domu  umelca 

Csontváryho. Ďalej informoval, že práce pokračujú, v najbližších dňoch budú dodané okná, ale 

termín dodania strešných vikierov je až 25. 04. 2023. Termín 30. 04. 2023 na dokončenie po 

stavebnej stránke zrejme nebude dodržaný. Rieši sa už aj exteriér,  napriek tomu, že sa tam 

pohybujú ešte stroje, začalo sa s oplotením od pána Adamíka, začne sa aj so stavbou hrnčiarskej 

pece. 

Rozbehli sa práce aj na  stavbe základov bytových domov.  

Na zdravotnom stredisku bol osadený defibrilátor, uskutoční sa kurz prvej pomoci, ktorého 

sa zúčastnia zamestnanci obce, hasiči a učitelia.  Z radu hasičov budú určení dvaja, ktorí budú 

kontaktné osoby, v prípade, ak dôjde k potrebe použitia defibrilátora. Defibrilátor je voľne 

prístupný, nie je uzamknutý, avšak je chránený kamerovým systémom. 

V obci boli doplnené kamerové systémy, je monitorovaný aj vstup do zdravotného strediska,  

ulica Družstevná je monitorovaná smerom ku škole, aj k ihrisku, kamery boli pridané na 

námestie, aby boli monitorované aj ulice Budovateľov a Štúra, jedna kamera bola umiestnená 

aj na  kompostáreň – nakoľko sem nosia odpad aj občania z iných obcí.  

Poslanec Paľaga sa dotazoval na drevenú búdu umiestnenú na kompostárni –  soboty 

a pondelky bude na kompostárni pracovník obce p. Korbélyi, zrejme bude zberné miesto znovu 

uzatvorené a otvorené len v konkrétne dni, prípadne, keď si občania nahlásia, nakoľko aj 

napriek tomu, že je  vyznačené, do ktorého kontajnera ide aký odpad, ľudia to nedodržiavajú, 

je tam bordel. 

Starosta informoval o zmene v systéme aktivačných  pracovníkov – od 01. 04. 2023 boli 

zrušené menšie obecné služby, za jednu evidenciu ich môžu uchádzači absolvovať len jedenkrát 

na maximálne 6 mesiacov, taktiež boli pozastavené projekty, obec  príde o pracovnú silu, najmä 

v letných mesiacoch pri kosení a hrabaní.  

8. Interpelácie starostu  

Poslanec Rehanek navrhol zmeniť Rokovací poriadok OZ a to v časti, kde je uvedené, že 

poslanec má ohraničené vystúpenie na 3 minúty, nakoľko 3 minúty je málo. Poslankyňa 

Molnárová uviedla, že podľa jej názoru, vzhľadom na súčasné zloženie poslancov to nie je 

potrebné meniť.  

Poslankyňa Balagová upozornila na nefungujúce osvetlenie pri priechode na cyklotrase 

a požiadala, či by nebolo možné zabezpečiť častejšie policajné hliadky k priechodu na 

cyklotrase, nakoľko vodiči tam nedodržiavajú rýchlosť a je to nebezpečný úsek. Starosta už 

kontaktoval p. Chodúra, ktorý prisľúbil, že osvetlenie bude reklamovať, ale zatiaľ nedošlo 

k riešeniu. Nakoľko stavba nie je naša, nemôže to obec sama riešiť, bude opätovne kontaktovať 

správcu. Na základe podnetu poslancov bude taktiež podaný podnet na poriadkovú a dopravnú 

políciu o zabezpečenie častejších hliadok dodržiavania rýchlosti v oblasti priechodu pre 

cyklistov. 
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9.  Informácie z komisií OZ  

a) stavebná komisia sa zaoberala nasledovnými sťažnosti a žiadosťami:  

 

1. Sťažnosť pani Eleny Drdošovej na parkovanie nákladného vozidla p. Očovana a 

vozidla jeho  priateľky za ich bytovkou – auto p. Očovana nepatrí medzi nákladné 

vozidlá, teda môže parkovať v obci a zároveň pozemok medzi bytovkami je obecný – 

verejný, určený na parkovanie vozidiel, teda priateľka pána Očovana môže na pozemku 

parkovať.  

2. Rodina Murgašová sa obrátila na obec s prosbou o pomoc, nakoľko Slovenská správa 

ciest pílila kríky v okolí ich domu, polovicu spracovali na štiepku a druhú polovicu 

nechali v járku. Obrátili sa na pána Hámorníka, ktorý uviedol, že to už ostane tak. 

Starosta sa obráti na p. Bačovú zo Slovenskej správy ciest. 

3. Zmena a doplnok k územnému plánu – Okresný úrad, odbor pozemkový zaslal 

stanovisko k dvom  lokalitám a to Za cigáňmi a Eženka z pohľadu dopadu na 

poľnohospodársku pôdu. Keďže lokality sa nachádzajú na najkvalitnejšej 

poľnohospodárskej pôde, odporúčajú minimalizovať záber na tejto pôde a ponechať to 

vo výhľade. 

4. Žiadosť p. Čriepkovej o doriešenie kúpy obecného pozemku - komisia odporúča 

zastupiteľstvu zrušiť uznesenie, ktorým sa súhlasilo s odpredajom pozemku v cene 25 

Sk/m2 a zároveň navrhuje ponechať pozemok vo vlastníctve obce, z dôvodov možnosti 

budúceho využitia pre obec.  

 

Uznesenie č. 78/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje zámer predaja pozemku parc. č. 461/97 pre 

žiadateľku Máriu Čriepkovú, nar. 29. 12. 1952, bytom Halič, Školská 5, z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, ktorý spočíva v tom, že predmetný pozemok tvorí bezprostredne priľahlú 

plochu, ktorú dlhodobo užíva, s podmienkou zriadenia vecného bremena v prospech vlastníka 

vodovodu – Obec Halič a prevádzkovateľa vodovodu a kanalizácie Stredoslovenskej 

vodárenskej spoločnosti. 

Kúpna cena bola určená v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia obce Halič č. 1/2021 

o určení sadzby za pozemky § 2 ods. b) vo výške 25,- eur/m2.  

 

Hlasovanie poslancov: 

Za:   8 

Proti:   0 

Neprítomný :  1(Klaga) 

 

Uznesenie bolo schválené.  

 

b) kultúrna komisia prejednávala blížiace sa kultúrne akcie a to 16. 03. sa uskutoční 

Vajíčkobranie na námestí, Stavanie  mája, 12. 05. Majáles, 14. 5. Deň matiek, 31. 5. 

Váľanie mája, 3. 6. MDD a 12. – 13. 8. Haličské slávnosti.  

 

c) ekonomická komisia – prejednávala návrh starostu obce na kúpu nového osobného 

automobilu pre služobné účely – komisia navrhuje starostovi obce predložiť minimálne 
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dva návrhy k spôsobu kúpy motorového vozidla a aj spôsob financovania, komisia 

navrhuje v prípade kúpy operatívny leasing.  

 

Ekonomická komisia navrhuje poslancom poveriť hlavnú kontrolórku, ak to nevyplýva z jej 

funkcie a zo zákona, o vykonávanie kontrol nakladania s finančnými prostriedkami  obce 

v organizácii s právnou subjektivitou, ktoré dostávajú finančnú podporu od obce Halič.  

 

Uznesenie č. 79/2023 zo dňa 13. 04. 2023 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie informácie zo stavebnej komisie, kultúrnej 

komisie a ekonomickej komisie.  

 

10. Rôzne   

 Starosta oboznámil poslancov o výške platu starostu obce a platu hlavnej kontrolórky 

obce po zverejnení priemernej mzdy v národnom hospodárstve. Platy boli prejednané aj 

v ekonomickej komisii.  

 Keďže program rokovania Obecného zastupiteľstva bol vyčerpaný, starosta poďakoval 

všetkým poslancom za účasť na rokovaní OZ a ukončil rokovanie.  

 

 

V Haliči, 13. 04. 2023. 

 

                     

Zapísala: Mgr. Jana Vinarčíková  

Overil :   Beata Balagová  

 

 

         Mgr. Alexander Udvardy  

                             starosta obce 

 

 


